

Welcome to the 2024 Canadian Association for Theatre Research Conference!

Despite the difficult terrain we have had to navigate to bring this year's conference about, we are happy the conference is here! So many current events happening in our world resonate with this year's conference theme, "*Staging Justice: People, Places, Planet, and Practice.*"

Participation in and attendance at the conference are invitations to explore and engage with the notion of justice on multiple fronts. From precarity to conflict from human rights to the environment, Justice, along with its intersection with theatre and performance, is a potent and consequential force. It is often an aspiration, an elusive desire, and something that is often out of reach for so many. We see the idea of justice being corrupted, weaponized, relegated to the background, dismissed, and denied. It is local, regional, national and international in scope. It is an ancient concept that also transcends temporal bounds ever evolving as we move forward in this world.

We warmly encourage you to connect and engage with the rich conversations and dialogues that await you at this conference. We sincerely hope that these interactions will be not just engaging, but also stimulating and refreshing, sparking new ideas and perspectives.

Fraser Stevens and Taiwo Afolabi
2024 Conference Co-Chairs

"Bienvenue à la conférence 2024 de l'Association canadienne pour la recherche théâtrale ! Malgré les embûches que nous avons dû surmonter pour organiser la conférence de cette année, nous sommes ravis qu'elle ait lieu ! De si nombreux événements qui se produisent aujourd'hui dans le monde entrent en résonance avec le thème de la conférence de cette année, « Mettre en scène la justice : les personnes, les lieux, la planète, les pratiques ». En participant et en assistant à la conférence, nous sommes invités à réfléchir et à nous engager sur la notion de justice sur de nombreux plans. De la précarité au conflit, des droits de l'homme à l'environnement, la justice, ainsi que son intersection avec le théâtre et la performance, est une force puissante et conséquente. Il s'agit souvent d'une aspiration, d'un désir insaisissable et de quelque chose qui est souvent hors de portée pour tant de gens. Nous constatons que l'idée de justice est corrompue, militarisée, reléguée à l'arrière-plan, rejetée et niée. Elle a une portée locale, régionale, nationale et internationale. Il s'agit d'un concept ancien qui transcende les limites temporelles et qui évolue au fur et à mesure que nous avançons dans ce monde. Nous vous encourageons vivement à vous engager dans les conversations et les dialogues riches qui vous attendent lors de cette conférence. Nous espérons sincèrement que ces interactions ne seront pas seulement engageantes, mais aussi stimulantes et rafraîchissantes, suscitant de nouvelles idées et perspectives.

Fraser Stevens and Taiwo Afolabi
Les coprésidents de la conférence 2024"